
Kære landbrugs- og fødevareordfører 
 
Jeg skriver i den anledning, at jeg overvejer at blive økologisk landmand og frugtavler i Danmark. 
Jeg studerer ba. i Naturressourcer på Københavns Universitet, og får i stigende grad lyst til at tage 
et stykke konventionelt drevet landbrug og konvertere det og dyrke det økologisk. 
 
Jeg har overvejet frugtavl, da det er noget af det, som vokser allerbedst i vores klima. Jeg bliver 
imidlertid både i medierne og gennem mine studier mødt med uretfærdige regler angående 
skadedyrsbekæmpelse. Så vidt jeg kan forstå kan det nærmest ikke lade sig gøre at dyrke 
økologiske kernefrugter i Danmark, da man i resten af EU, men ikke i DK, må bruge fx udtræk af 
neem-planten, bagepulver, rapsolje o.lign. til at afskrække bl.a. æblehvepsen, som er et stort 
problem for økologiske æbleproducenter (som der selvsagt ikke er så mange af så) 
 
Jeg vil gerne være økologisk landmand! Jeg har ikke hørt på andet, på mit studie de seneste år end, 
at det er det vi har brug for. Danmark har brug for den næste generation af økologiske landmænd! 
MEN SÅ har vi alså også brug for, i det mindste at kunne tage naturens egne lugt og skræmme 
midler i brug mod insekterne. For bare at have en lille chance mod de økologiske frugter produceret 
under andre regler i resten af europa, men som stadig er forsynet med det danske ø-mærke. Kan det 
virkelig være rigtigt? 
 
Det var fremme ved denne tid i 2012 på information.dk. Er der sket noget siden? 
http://www.information.dk/306264 
 
Frugtavleren fortæller (ca 14 minutter inde) i denne dokumentar lavet af Landbrug&Fødevarer, om 
præcis dette problem. Også i 2012 
LandTV12 Økoægget i frugtplanen 
 
Jeg glæder mig til at høre fra dig, om dine intentioner på området. Hav en rigtig god dag :) 
 
 
--  
Venlig hilsen 
 
Dennis Weigelt Pedersen  
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